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P r o t o k ó ł 
z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego  i Infrastruktury 

odbytego w dniu 12 czerwca 2008 roku 

 

 

 
Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji. 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołów z posiedzeń Komisji z dnia 13 marca oraz z 17 kwietnia 2008 

roku . 

4. Sprawozdanie z realizacji zadań przez Posterunek Policji w Sieroszewicach za 2007 

rok .  

5. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

a) regulaminu dofinansowania z Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Sieroszewicach dla mieszkańców Gminy Sieroszewice 

inwestujących w przydomowe oczyszczalnie ścieków w roku 2008 i 2009 

b) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Ostrowskiemu , 

c) zatwierdzenia „ Planu odnowy miejscowości Sieroszewice” 

d) w sprawie przystąpienia do sporządzenia  miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego-cmentarz w Latowicach. 

6. Wolne głosy i wnioski. 

7. Zamknięcie posiedzenia Komisji. 

 

 

Ad.1)  Otwarcia posiedzenia Komisji dokonał  Przewodniczący Komisji o god.10:15 

Powitał wszystkich członków komisji, Pana wójta, panią Skarbnik . W posiedzeniu Komisji 

uczestniczyło 8 członków komisji, nie obecny był pan Tomasz Berkowski. Lista obecności 

stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Ad.2) Przewodniczący Komisji - przedstawił propozycję porządku posiedzenia Komisji. 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu. Zaproponował ,aby 

wprowadzić dodatkowy punkt dot. zaopiniowania Planu Ochrony Rezerwatu Przyrody – 

„NIWA”. 

 

Ad.3) Pan Anatol Piaskowski- zwrócił się z pytaniem do przewodniczącego Komisji jak to 

się stało, że z protokołu z posiedzenia komisji z dnia 13 marca wynika, że komisja przyjęła 

wniosek dyrektora GOK-u o dofinansowanie udziału Młodzieżowego Zespołu Tańca 

Nowoczesnego działającego przy Gminnym Ośrodku Kultury w obozie taneczno-

rekreacyjnym – w kwocie 6.5 tyś zł natomiast przewodniczący komisji przedstawił podczas 

XV sesji opinię komisji z której wynikało, że komisja przyjęła wniosek dyrektora w 

powyższej sprawie ale w kwocie 6 tyś zł.  

Przewodniczący Komisji- wyjaśnił, że w opinii Komisji wkradł się błąd , ponieważ na 

Komisji przegłosowano kwotę 6,5 tyś .zł.  

Anatol Piaskowski- poprosił o sprostowanie tej sprawy na sesji. 

Protokoły z posiedzeń komisji z dnia 13 marca oraz  17 kwietnia zostały przyjęte 

jednogłośnie bez uwag.  
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Ad.4) Pan Dariusz Rybski- kierownik Posterunku Policji w Sieroszewicach przedstawił 

sprawozdanie z realizacji zadań Posterunku Policji w Sieroszewicach za 2007 rok. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Wyjaśnił, że wykrywalność w 2007 była większa w porównaniu do roku 2006, zmniejszyła 

się ilość jeżdżących pod wpływem alkoholu. Jeżeli chodzi o mandaty, to zmieniły się przepisy 

i materiały muszą być przekazywane do Komendy Wojewódzkiej Policji w Poznaniu. 

Pan Jerzy Kasprzak- zwrócił się z pytaniem do pana kierownika ,ilu było zatrzymanych 

rowerzystów pod wpływem alkoholu?  

Pan Dariusz Rybski- na podstawie posiadanej informacji wynika, że ogólnie było 

zatrzymanych 29 osób  o kierowanie w stanie nietrzeźwości. Wszystkie sprawy zostały  

wykryte i przekazane do Prokuratury Rejonowej w Ostrowie WLkp. o objecie aktem 

oskarżenia. W sprawozdaniu nie zostało wyszczególnione  ilu było kierujących rowerami  , a 

ilu samochodami.  Zobowiązał się, że konkretnej odpowiedzi na to pytanie udzieli w 

późniejszym terminie.  

Pan Ireneusz Rojek- zwrócił się do p.Rybskiego , że na terenie wsi  Biernacice był 

przypadek, że na prywatnej posesji był kontrolowany ciągnik, który stał obok stogu ze 

zbożem.  

Pan Dariusz Rybski- wyjaśnił, że z kodeksu wykroczeń wynika,że Policja może kontrolować 

maszyny które znajdują się w pobliżu stogów ze zbożem . Kombajn zbożowy jest traktowany 

jako maszyna wolnobieżna.  

Pan Paweł Siwak-  wystąpił z propozycją , aby  dzielnicowi  uczestniczyli w zebraniach 

wiejskich, pomijając kwestię , czy  powinni mieć zaproszenie , czy też nie. Zwrócił się z 

pytaniem do p.kierownika Posterunku : „ Kto jest dzielnicowym w Sieroszewicach ?”  

Pan  Kierownik Posterunku Policji w Sieroszewicach -  Poparł propozycje p.radnego 

Siwaka , aby dzielnicowi uczestniczyli w zebraniach wiejskich . Jest problem , bo jeden 

dzielnicowy obsługuje wiecej wsi , dlatego też poprosił  o kontakt telefoniczny lub pisemny  

odnośnie terminu zebrania. Poinformował ,że we wsi Sieroszewice dzielnicowym jest  

p.Grzegorz Garncarz. 

Pan Arkadiusz Wojtczak -  poruszył sprawę dot. wypadku śmiertelnego  , który miał 

miejsce w Parczewie w miesiącu sierpniu ubiegłego roku. Policja posiadała dużo danych 

takich jak: marka i kolor samochodu,  jednak nie wykryła sprawcy wypadku. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie, jednogłośnie sprawozdanie z realizacji zadań przez 

Posterunek Policji w Sieroszewicach za 2007 rok ,  o godzinie 11.00 posiedzenie komisji 

opuścił pan Dariusz Rybski.  

 

 Ad.5)a) Pan Wójt- omówił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia regulaminu 

dofinansowania z Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 

Sieroszewicach dla mieszkańców Gminy Sieroszewice inwestujących w przydomowe 

oczyszczalnie ścieków w roku 2008 i 2009. 

Wyjaśnił, że wcześniej był uchwalony regulamin dofinansowania na lata 2006-2007 .Jest 

propozycja , aby zwiększyć te środki do wysokości 2 tys. zł.  i nie więcej niż 3 tys. zł. Będą 

większe wpływy z wycinek drzew. Dofinansowaniem obejmujemy inwestycje z 2007 roku .” 

Pan Jerzy Kasprzak- zadał pytanie, czy kwota , która była zaplanowana  na dofinansowanie 

w budowę przydomowych oczyszczalni ścieków na 2007 rok , została wykorzystana w 100 

%? 

Pan Wójt – odpowiedział ,że w 50 %. 

Pan Paweł Siwak-  zaproponował, aby dofinansowywać  wymianę eternitu. 

Pan Ireneusz Rojek-  zgłosił potrzebę dofinansowania wymiany rur azbestowych w 

wodociągu  Biernacice , Kania , Zamość, ponieważ azbest jest szkodliwy dla zdrowia 

ludzkiego.  
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Pan Wójt-  wyjaśnił ,że rury azbestowe, które są zakopane w ziemię  nie są takie szkodliwe. 

Poinformował,  że  w związku z tym ,że były przerwy w dostawie wody , to  muszą wyjść  

wszystkie nieczystości.  Są kradzieże wody  na terenie gminy  i prowadzone są obserwacje i 

podejmowane  są działania , aby przeciwdziałać temu.  Ciśnienie wodociągów jest niskie 

wszędzie , nawet w Kaliszu. 

Pan Jerzy Kasprzak – zapytał, czy złapano kogoś na kradzieży wody? 

Pan Wójt – udzielił wyjaśnień ,że  są nielegalne  ujęcia wody i jeżeli zostaną zlikwidowane  , 

to wówczas zwiększą się wpływy za pobór wody. Gmina analizuje wpływy za wodę , 

porównując  wysokość opłaty z wielkością  gospodarstwa  i prowadzoną hodowlą  zwierząt. 

Obecnie jest bardzo  trudny okres , jeżeli chodzi o zużycie wody , bo jest susza  i mieszkańcy 

podlewają ogródki .Najgorzej będzie do połowy lipca. Jeżeli woda będzie spełniać określone 

normy , to osadów będzie co raz mniej.”  

Pan Paweł Siwak-  Zadał pytanie, czy wiadomo  o ile wzrosło zużycie wody? 

Pan Wójt – wyjaśnił ,że  wzrosło do 1 tysiąca  metrów sześciennych. Poinformował ,że 

prowadził rozmowy z sąsiednimi gminami  i w Gminie  Grabów  też nie mają ciśnienia. „Nikt 

nie buduje stacji  uzdatniania wody  na ekstremalną sytuację , bo potrzeba byłoby o wiele 

więcej przyrządów. Nie ulega wątpliwości, że stacje potrzebują nakładów finansowych i 

trzeba w nie inwestować. Ostrzegł ,że mogą być chwilowe przerwy w dostawie wody .  W 

Biernacicach korzystamy z naszego  wodociągu .”  

Komisja zaopiniowała pozytywnie, jednogłośnie  projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

regulaminu dofinansowania z Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Sieroszewicach dla mieszkańców Gminy Sieroszewice inwestujących w 

przydomowe oczyszczalnie ścieków w roku 2008 i 2009. 

 

b) Pan Wójt- omówił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Ostrowskiemu.”Powiat proponuje, aby gmina udzieliła pomocy finansowej  na  budowę 

chodnika  z odwodnieniem na odcinku  około 150 mb ( od skrzyżowania do stacji 

benzynowej) .Szacunkowy koszt wykonania zadania wynosi 170 tys.zł. w związku z tym 

planowany podział partycypacji w kosztach  realizacji zgodnie z wcześniejsza deklaracją : 

- gmina 50 tys. zł. 

- Powiat 119 tys.zł.  

Wystąpił z propozycją,  aby w tym roku rozpocząć  trzecią inwestycję dotyczącą chodnika w 

Sieroszewicach w kierunku Rososzycy. Jest uzgodnienie z powiatem, że gdyby gmina 

przeznaczyła środki w kwocie 70 tyś zł to w przyszłym roku powiat dokończy tę inwestycję. 

Zwrócił się z prośbą do członków komisji, aby rozważyli te sprawę i podjęli konkretną 

decyzję. Poinformował, że gmina otrzymała dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego w 

kwocie 165 tyś. zł. na budowę dróg dojazdowych do pól oraz  pomoc finansową  w kwocie 28 

tyś. zł. na modernizację drogi Zamość – Raduchów. 

Jeżeli Zarząd Powiatu podejmie uchwałę i będzie zgoda  Rady Gminy, to w tym roku 

rozpoczniemy   budowę chodnika w Sieroszewicach . 

Pan Jerzy Kasprzak- zapytał się: „ jaki odcinek chodnika będzie budowany w Rososzycy?” 

Pan Wójt- wyjaśnił ,że jeżeli chodzi o planowany zakres chodnika, to dotyczy odcinka do 

SKR-u do ulicy Kasztanowej. W Rososzycy będzie jeszcze robiona zatoka autobusowa i 

odwodnienie. Sprawa kontynuacji budowy chodnika w Rososzycy jest otwarta na przyszły 

rok.” 

Pan Arkadiusz Wojtczak- poinformował, że na terenie gminy Nowe Skalmierzyce jest 

budowana droga asfaltowa-powiatowa od Biskupic Kaliskich ,ale prawdopodobnie gmina 

dużo dokłada ze swojego budżetu.  

Komisja zaopiniowała pozytywnie, jednogłośnie projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Ostrowskiemu. 
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Ad. 6) Na posiedzenie Komisji został poproszony pan Jerzy Kucharski- pracownik Urzędu 

Gminy Sieroszewice który wyjaśnił, że zostaną zachowane gatunki, które istniały w tym 

rezerwacie. Rosną tam jodły, chronione są warstwy niższe czyli  poszycie. Pozatym  w planie 

ochrony jest kilka punktów,” które dotyczą owadów . Granice rezerwatu   nie zmieniają się  i 

obszar rezerwatu wynosi 17 ha. Jest możliwość zwiedzania tego rezerwatu .” 

Pan Paweł Siwak -wyraził swoją opinię ,że jest to element marketingowy. 

Pan Ireneusz Rojek-  Zapytał jak jest pielęgnowana  „Aleja dębowa” w Raduchowie? 

Poruszył sprawę wycięcia suchych  brzóz w Raduchowie.  

Pan Jerzy Kucharski- wyjaśnił, że przy wycinaniu drzew  musi być zgoda Wojewódzkiego 

Konserwatora Zabytków.  Poinformował  ,że drzewa topoli są wycinane systematycznie  i za 

klika lat  zanikną . 

Pan Paweł Siwak-  zgłosił  potrzebę  obcięcia gałęzi  naprzeciwko jego firmy w Rososzycy.  

Komisja  zaopiniowała pozytywnie  Plan Ochrony Rezerwatu Przyrody „ NIWA” poł. W 

obrębie Wielowieś.  Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 7 członków Komisji  , 1 był  

„przeciw”. 

Ad.5 ) 

c) Pan Wójt- omówił projekt uchwały w sprawie  zatwierdzenia „ Planu odnowy 

miejscowości Sieroszewice”  

Zmieniły się przepisy i zgodnie z rozporządzeniem Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi 

zmieniła się nazwa z „Planu rozwoju miejscowości” na „Plan odnowy miejscowości …” W 

związku z ubieganiem się o dofinansowanie projektu w zakresie działania „Odnowa i Rozwój 

Wsi” , gmina musi dołączyć do wniosku „Plan odnowy miejscowości Sieroszewice”  

Poinformował, że o dofinansowanie chce również wystąpić Biblioteka Publiczna w 

Strzyżewie. Jeżeli zdążyliby   opracować projekt do terminu składania wniosków ,  to gmina 

musiałaby zabezpieczyć środki na wkład własny. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie, jednogłośnie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia „ 

Planu odnowy miejscowości Sieroszewice. 

 

d) Pan Wójt- omówił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia  

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego-cmentarz w Latowicach 

Wyjaśnił, że ksiądz proboszcz z Latowic wnioskuje do Rady Gminy o podjęcie uchwały w 

powyższej sprawie. Pierwsze próby w sprawie cmentarza były podjęte w latach 90-tych ale 

się nie powiodły. Ksiądz dalej wnioskuje w tej sprawie. Początkowo gmina chciała wydać 

decyzję celu publicznego ale w końcowej fazie okazało się, że nie można. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie, jednogłośnie projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia  miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego-cmentarz w Latowicach. 

 

Ad.7) Przewodniczący Komisji- przedstawił pismo pani  Baszyńskiej-Nawrockiej o 

umorzenie odsetek z tytułu zaległości za czynsz i CO za lokal wynajmowany na prowadzenie 

Gabinetu Lekarza Rodzinnego w Wielowsi. Pismo w tej sprawie stanowi załącznik nr 3 

Anatol Piaskowski- poinformował, że Komisja Rewizyjna przeprowadzała kontrole w 

Gminnym Zakładzie Komunalnym i dowiedziała się, że kwota zaległości wynosi ponad 8 

tyś.zł. z tytułu nie płacenia czynszu za Ośrodek Zdrowia w Wielowsi.  

Przewodniczący Rady- przedstawił pismo pana Janusza Szczepanka z Wielowsi dotyczące 

nielegalnego poboru wody z wodociągu we wsi Wielowieś oraz skargę na uciążliwości 

związane z wykopaniem stawu przez pana M. Sodolskiego. Pismo w tej sprawie stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu. 

Następnie przewodniczący przedstawił odpowiedź na pismo w powyższej sprawie. 

Odpowiedź  stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
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Przewodniczący Rady- przedstawił zapis z protokołu z posiedzenia Komisji Rolnictwa z 

dnia 17 kwietnia br. dot. wniosku pana Maciuszczaka o sprzedaż gruntów położonych na 

działkach w Sieroszewicach. Z protokołu wynika ,że należy wrócić do tego tematu. 

Pan Kazimierz Kowalski- poinformował, że było posiedzenie Rady Sołeckiej wsi 

Sieroszewice i sprawa ta była przedstawiana na Radzie, jednak okazało się że jest negatywna 

opinia mieszkańców w kwestii sprzedaży gruntów.  

Przewodniczący komisji- poinformował, że byli obejrzeć ten teren z p. Kowalskim i p. Lis i 

okazało się, że chodzi o 4-5 sprzęseł  płota. 

Przewodniczący Rady- wniósł zastrzeżenie odnośnie sprzedaży gruntu a mianowicie jeżeli 

chodzi o poszerzenie to można poszerzyć o 2 lub 3 metry, ale nie można poszerzać  o 

15metrów.  

Pan Wójt- poinformował, że wpłynął jeszcze jeden wniosek od p. Mieczysława Słodowego o 

poszerzenie swojej działki na której znajduje się bar. Zapoznał członków komisji odnośnie 

„Pałacu” w Sieroszewicach ,że jest roszczenie spadkobiercy, który ubiega się o zwrot tego 

budynku .Sprawa  ta zostanie szczegółowo  przedstawiona na odrębnym posiedzeniu Komisji. 

Pan Anatol Piaskowski – zaproponował ,aby przeprowadzić wizję lokalną  z uwagi na 

wpłynięcie wniosku od p. Słodowego. 

Przewodniczący komisji- poddał pod głosowanie wniosek p. Piaskowskiego , który został 

przyjęty jednogłośnie. 

Pan Wójt- poinformował członków komisji, że zebranie wiejskie wsi Sieroszewice podjęło 

uchwałę,  aby zaplecze kuchenne przekazać sołectwu wsi Sieroszewice. 

Pan Kazimierz Kowalski- poinformował, że jest kwestionowany wniosek zebrania 

wiejskiego w tej sprawie ponieważ na zebraniu było obecnych 20 mieszkańców i zostały źle 

policzone głosy. Jest protest od organizacji KGW. Koło Gospodyń Wiejskich zwraca się do 

Rady Gminy z prośbą o pozostawienie nowo wybudowanego zaplecza kuchennego w gestii 

GOK-u zgodnie ze wcześniejszymi ustaleniami. 

Pan Wójt- wyjaśnił, że w budżecie gminy na ten rok planowane są środki w kwocie 100 tyś. 

zł. na remont sali GOK. Poinformował, że będzie wnioskował na posiedzeniu Komisji 

Budżetu, aby zaplanowane środki w kwocie 50 tyś zł. przeznaczyć jako dotację do GOK-u. 

Pan Ireneusz Rojek- poruszył sprawę naprawy przepustów na drogach dojazdowych do łąk- 

chodzi o drogi położone pod Namysłakami. „Drogi te były w dobrym stanie ,ale 

przedsiębiorstwa odwiertnicze dokonały  zniszczenia tych  dróg.  . Podobnie zachowuje się 

Energetyka, pracownicy tej firmy też jeżdżą po naszych polach na terenie wsi Biernacice i 

Zamość. Dotyczyło to wymiany słupów, gdzie za dokonane zniszczenia rolnicy otrzymywali 

śmieszne kwoty odszkodowań w wysokości 20-30 zł i trzeba było jechać po pieniądze do 

Ostrowa Wkp”. Zwrócił uwagę,  aby przyjrzeć się pracownikom budowy linii 400kV. 

Pan Wójt- wyjaśnił, że gmina ma podpisaną umowę ze spółką, która buduję linię wysokiego 

napięcia i zgodnie z tą umową będzie rekompensować straty.  

Pan Jerzy Kasprzak- poruszył sprawę spadku napięcia na ulicy Kaliskiej w Rososzycy. 

„Najczęściej ma miejsce to w soboty gdy na sali są organizowane wesela lub inne imprezy 

okolicznościowe. W ostatnią sobotę napięcie wynosiło 167 kV na jednej fazie i wszystko 

przestało działać  , takie urządzenia jak  lodówki, piece elektryczne.” Zwrócił się  z pytaniem 

do p.Wójta, czy w związku z powyższym należałoby wystosować pismo zbiorowe od 

mieszkańców wsi Rososzycy  do Energetyki w Ostrowie Wielkopolskim   o rozwiązanie tego 

problemu.  

Pan Wójt-  wyjaśnił ,że można ale na pobór mocy trzeba  mieć decyzję z Energetyki. Jeżeli 

pobór jest zgodny z zamówioną mocą to wszystko jest w porządku ,ale skoro  nie została 

zamówiona moc to jest inny problem , wówczas w  przypadku spadku napięcia nie jest to 

wina Energetyki.” 
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Ad.8) Uwagi na wyczerpanie porządku posiedzenia Komisji przewodniczący komisji o godź. 

12.30   dokonał zamknięcia  Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego  i Infrastruktury. 

 

 

 

 

           Protokółowała:                                                                    Przewodniczący Komisji  

 

       …………………….. …………………………… 

          Joanna Glapiak                                                                          Tadeusz Wojtysiak 

 

 

Członkowie Komisji:  

1. Berkowski Tomasz - ………………… 

2. Jędroszka Henryk - ………………… 

3. Kasprzak Jerzy - …………………… 

4. Kowalski Kazimierz - ……………… 

5. Piaskowski Anatol - ………………… 

6. Rojek Ireneusz - …………………… 

7. Siwak Paweł - ………………………… 

8. Wojtczak Arkadiusz - ………………… 

9. Wojtysiak Tadeusz - …………………… 

      

 

 

 

 


